
Located in downtown 
Abu Dhabi, capital 
of the United Arab 

Emirates, Al Hosn is 
the original historic 

urban block of the city.

A witness to the evolution of the city from a traditional pearling settlement to a modern global metropolis. Today, it is home 
to a vast cultural experience including Qasr Al Hosn, Cultural Foundation, House of Artisans, Bait Al Gahwa, in addition to a 

selection of restaurants and cafes.
Site Attractions

Qasr Al Hosn   |   House of Artisans   |   Bait Al Gahwa
Cultural Foundation, Including:

Children’s Art Centre   |   Bait Al Oud   |   Bait Al Khat   |   Children’s Library   |   The Theater   |   Al Hosn Musalla



The Cultural Foundation was conceived in 1981 
by the late Sheikh Zayed bin Sultan Al Nahyan, 

founding father of the United Arab Emirates

Qasr Al Hosn includes Abu Dhabi’s first permanent structure, a coral and sea stone watchtower, 
built to protect the settlement of Abu Dhabi established on the island in the 1760s. Over the 
centuries, it has been home to the ruling family, the seat of government, a consultative council 
and a national archive. It now stands as the nation’s living memorial and a narrator of Abu 
Dhabi’s history through objects, artifacts and archival material.

A public institution with a mandate to foster and nurture cultural consciousness for  
all citizens, this building represented a new outlook on the role of culture in modern UAE, 
with the introduction of the first National Library, a theatre and a multi-purpose exhibition 
hall. Cultural Foundation quickly established itself not only as a beloved community gathering 
space, but also as a home of debate and exchange for artists, poets and intellectuals. 

A museum telling the story of 
Abu Dhabi and its people



House of Artisans serve as a visible and practical means of not only preserving and displaying 
the traditional crafts of the UAE but enabling the all-important transmission of knowledge and 
skills around these crafts, ensuring their future survival. It’s a platform where traditional Emirati 
artisans can interact and exchange skills with the community. 

A cultural experience involving the traditional preparation and presentation of Gahwa, or 
Arabic coffee, it through an in-depth exploration of Arabic coffee, Bait Al Gahwa presents each 
stage of preparing Gahwa from roasting, cooling, grinding, to brewing the coffee. Each stage, 
including the serving phase, has a distinctive technique, traditional tools, and unique etiquette 
to the UAE.

Bringing the traditional crafts 
of the past to the heart of 

contemporary culture

Bait Al Gahwa is a space where the 
traditional ceremony of Emirati 

coffee making comes to life 



Plan Your Visit

The daily pass gives you access to  Qasr Al Hosn,  
House of Artisans and Bait Al Gahwa and  
includes the annual calendar of activities.

Ticket price: 
AED 30 for Adults
AED 15 for Children
Free entry for UAE citizen and  
resident below 18 and 60+ of age.

For more information  
please visit:  
          qasralhosn.ae   

          @qasralhosn

          culturalfoundation.ae

          @abudhabicf

خطّط لزيارتك
تمنحك البطاقة اليومية الدخول إلى قصر الحصن وبيت 
الحرفيين وبيت القهوة وتتضمن جدول السنة للأنشطة 

المقامة في قصر الحصن.

أسعار التذاكر:
30 درهماً للكبار

15 درهماً للأطفال
الدخول مجاني لمواطني دولة الإمارات

العربية المتحدة والمقيمين أقل
من 18 عاماً وفوق 60 عاماً.

 لمزيد من المعلومات،
يرجى زيارة الموقع:

   qasralhosn.ae          

qasralhosn@          

culturalfoundation.ae          

abudhabicf@          



يقدم بيت القهوة للزوار تجربة 
ثقافية أصيلة حول  تحضير القهوة 
العربية وتقديمها

محورٌ رئيسي للحفاظ على 
التراث المعنوي لدولة 
الإمارات العربية المتحدة

يدمــج بيــت الحرفييــن بيــن الحِــرف اليدويــة التقليديــة والممارســات الثقافيــة المعاصــرة، ولذلــك يعــد 
بمثابــة منصــة مرئيــة يجتمــع فيــه الحرفييــن لعــرض الحــرف اليدويــة التقليديــة الإماراتيــة. كمــا يعمــل بيــت 
الحرفييــن علــى نقــل المعرفــة والمهــارات المتميــزة لهــذه الحــرف إلــى الأجيــال المقبلــة، ويســاعد علــى 

التقــاء الحرفييــن الإماراتييــن للتفاعــل وتبــادل المهــارات.

ومــن خــال استكشــاف القهــوة العربيــة، يســتعرض بيــت القهــوة كل مرحلــة مــن مراحــل تحضيرهــا بــدءاً 
مــن مرحلــة التحميــص والتبريــد، مــروراً بطحــن حبــوب البــن، حتــى إعــداد مشــروب القهــوة فــي النهايــة. 
وتتــم كل مرحلــة مــن هــذه المراحــل، بمــا فيهــا مرحلــة التقديــم بأســلوب مميــز، مــن خــال أدوات تقليديــة 

وآداب خاصــة بدولــة الإمــارات العربيــة المتحــدة حيــث التفاليــد العربيــة العريقــة. 



يشكل قصر الحصن متحفاً يحكي 
قصة أبوظبي وشعبها 
ــاء دائــم مــن الأحجــار المرجانيــة والبحريــة تــم تشــييده لحمايــة  ويتضمــن بــرج المراقبــة الــذي يعــد أول بن
مســتوطنة أبوظبــي فــي ســتينيات القــرن الســادس عشــر. وقــد شــهد القصــر العديــد مــن الأحــداث 
علــى مــر العصــور، فقــد كان منــزلًا للأســرة الحاكمــة، ومقــراً للحكــم، ومجلســاً استشــارياً، وأرشــيفاً وطنيــاً، 
واليــوم أصبــح بمثابــة رمــز وطنــي يــروي تاريــخ أبوظبــي مــن خــال محتوياتــه مــن القطــع الأثريــة والتحــف 

والمــواد الأرشــيفية.

بتوجيهات من المغفور له بإذن الله الشيخ زايد بن 
سلطان آل نهيان، طيّب الله ثراه، الوالد المؤسس 
لدولة الإمارات العربية المتحدة، أنشئ المجمّع 
الثقافي خلال العام 1981 
ليكــون مؤسســة عامــة تقــوم علــى تعزيــز وتنميــة الوعــي الثقافــي للمجتمــع الإماراتــي بشــكلٍ عــام. وقــد 
قــام هــذا الصــرح الكبيــر بــدورٍ أساســي فــي المشــهد الثقافــي لدولــة الإمــارات العربيــة المتحــدة الحديثــة، 
فقــد احتضــن أول مكتبــة وطنيــة، ومســرحاً، وقاعــة عــرض متعــددة الأغــراض. ســرعان مــا اكتســب المجمّــع 
ــح  ــاف المجتمــع، حيــث أصب ــه كأحــد أفضــل الأماكــن التــي تجــذب رواده مــن مختلــف أطي الثقافــي مكانت

منصــة تســاعد الفنانيــن والشــعراء والمثقفيــن علــى تبــادل الحــوار والأفــكار.



تعد هذه المنطقة شاهداً حياً على تحول المدينة من تجمع سكني تقليدي اعتمد على صيد اللؤلؤ، إلى عاصمة عالمية حديثة. وتقدم اليوم للزوار 
تجربة ثقافية غنية تشمل قصر الحصن والمجمّع الثقافي وبيت الحرفيين وبيت القهوة، بالإضافة إلى مجموعة مختارة من المطاعم والمقاهي.

الأماكن المهمة بالموقع:
قصر الحصن  |  بيت الحرفيين  |  بيت القهوة

المجمع الثقافي، ويتضمن:
مركز الفنون للأطفال  |  بيت العود  |  بيت الخط  |  مكتبة أبوظبي للأطفال  |  مسرح المجمع الثقافي  |  مصلى الحصن

تقع منطقة الحصن في 
وسط مدينة أبوظبي، 
عاصمة دولة الإمارات 
العربية المتحدة، وتشكل 
المربع الأول الذي قام 
عليه المخطط الحضري 
لمدينة أبوظبي. 


